
انتخابات فيفا و رأي ايران به بهترين گزينه
زمان زيادي تا برگزاري انتخابات فدراسيون جهاني فوتبال باقي نمانده و 
علي كفاشيان براي رأي دادن به بهترين گزينه موجود بايد هرچه زودتر 
تصميم قطعي خود را بگيرد.  انتخابات پيش از موعد فيفا زمان مناسبي 
است تا با رأي دادن به نامزدي كه حمايت بيشتري از ما مي كند شرايط 
را در آس��يا به نفع خود تغيير دهيم. هنوز تكلي��ف بازي هاي تيم هاي 
ايراني و عربستاني در ليگ قهرمانان آسيا معلوم نيست. در هفته هاي 
اخير س��عودي ها با كمك رفقاي عرب خود در كنفدراس��يون آس��يا 
تلاش هايشان را براي گرفتن ميزباني از كشورمان بيشتر و بيشتر كردند. 
علاوه بر اين تهمت هاي آل سعود عليه ايران و پيش بردن پروژه ايران 
هراسي از سوي آنها با شدت بيشتري نسبت به گذشته در دستور كار 
قرار دارد. در چنين اوضاعي سفر نامزد اروپايي فيفا به تهران و مذاكره با 
مقامات فوتبال كشورمان را مي توان به فال نيك گرفت. در شرايطي كه 
به شدت نيازمند موضع گيري صريح و قاطعانه رئيس فدراسيون بوديم 
كفاشيان س��كوت را بهترين راه فرار از موضع گيري تلقي كرد و راضي 
نگه داشتن رئيس بحريني و ضد ش��يعه خود را بر دفاع از منافع ملي و 
اعتبار كشورمان ترجيح داد. حمايت بي قيد و شرط او از شيخ سلماني 
كه عملا هيچ كمكي به فوتبال ما نكرده و در مواقع ضروري حامي اصلي 
عربستان، امارات و ساير دوستان عرب خود بوده نگراني اهالي فوتبال 
را به همراه داشت، اما خوشبختانه سفر اينفانتينو به كشورمان آن هم 
درست در اوضاعي كه س��عودي ها هر روز دسيسه جديدي عليه ما رو 

مي كنند كورسوي اميدي برايمان محسوب مي شود. 
رو شدن فساد گسترده بلاتر و دستيارانش اين فرصت را به منتقدانش داده 
تا شانس خود را در انتخابات زودهنگام امتحان كنند. در اين بين گفته 
مي شود رقابت اصلي بين شيخ بحريني و مرد سوئيسي - ايتاليايي است. 
براي رسيدن به بالاترين سمت در فوتبال جهان نامزدها بايد بيشترين 
رأي را از رأي دهندگان بگيرند. از آنجا كه اروپايي ها اصولاً دوست ندارند 
قدرت در فيفا دست آس��يايي ها و به ويژه عرب هاي حوزه خليج فارس 
بيفتد، بي قيد و شرط ترجيح مي دهند اينفانتينو برنده اين رقابت باشد، 
چراكه او پي��ش از اين هم دبيركل يوفا بوده و قطع��اً در صورت پيروزي 
حمايتش را از تيم هاي قاره س��بز قطع نخواهد كرد. با اين حال گرفتن 
رأي نمايندگان قاره كهن نيز براي رئيس آينده بسيار حائز اهميت است. 
كره، ژاپن، استراليا و ساير كشورهاي شرق آسيا بدون شك دل خوشي از 
رياست شيخ سلمان در  اي اف سي ندارند و قطعاً پيروزي او در فيفا هم به 
ضرر آن ها تمام خواهد شد. اما حمايت كفاشيان از نامزد بحريني سبب 
شد تا اينفانتينو در اولين سفر تبليغاتي اش در آسيا به تهران بيايد و نظر 
او را تغيير دهد. گويا نامزد اروپايي به خوبي به پيشينه و نقش مهمي كه 
فوتبال در قاره كهن داشته و دارد واقف است. البته حضور كارلوس كرش 
در ايران و نشستن او بر نيمكت تيم ملي نيز يكي ديگر از علت هاي اين سفر 
بود. قول هاي اينفانتينو به كفاشيان و وعده هاي او براي توسعه فوتبال آسيا 
موضوعات مهمي است كه نبايد به راحتي از آنها بگذريم. در اين مدت كه 
رئيس فدراسيون فوتبال به پست تشريفاتي نايب رئيسي اش مي نازيده 
و آن را صدقه سر حمايت شيخ سلمان عنوان مي كرده فوتبال ما حتي 
يك بار هم رنگ حمايت از رئيس  اي اف سي را نديده. اما تا دلتان بخواهد 
با تهديدهاي مختلف كشورهاي عربي مواجه شديم و شيخ سلمان نيز 
هرگز از ما طرفداري نكرده، طرفداري به كنار حتي سعي نكرده حق به 
حقدار برسد. تهمت هاي عربستان آخرين نمونه اي است كه مي توان به 
آن اشاره داش��ت. در صورتي كه رئيس  اي اف سي به آرزوي ديرينه اش 
يعني جانشيني بلاتر برسد وضع مان از قبل هم بدتر خواهد شد و دشمنان 
ايران عقده هاي سياسي خود را در مستطيل سبز خالي خواهند كرد. شايد 
كفاشيان اميدوار است روزي جانشين شيخ سلمان در  اي اف سي شود اما 
مثل روز روشن است كه اين آرزو توهمي بيش نيست. هرچند كه روي كار 
آمدن اينفانتينو به معني به قدرت رسيدن مطلق ايران در آسيا نيست اما 
اميدواريم رئيس به شدت محافظه كار دست از حمايت يكي از مخالفان 

فوتبال ايران بردارد و لااقل بين بد و بدتر به گزينه بد رأي دهد.

برزيل آلوده، برزيل بيمار 
سايه سنگين زيكا بر المپيك ريو 

انتخاب برزيل به عنوان ميزبان جام جهاني 2014 و متعاقب آن المپيك 
2016 از همان ابتدا با انتقادهاي زيادي همراه بود. برزيلي ها به هر ترتيب 
بود جام جهاني را پشت سر گذاشتند آن هم زير سايه مسائل امنيتي، 
اجتماعي و مهم تر از همه آنها بهداشتي ولي حالا براي برپايي المپيك 2016 
با چالشي جدي تر از آلودگي محيط زيست، آب آلوده، زباله و ... مواجه 
هستند. زيكا اين روزها خواب را از مسئولان ورزش برزيل گرفته است. 

  زيكا چيست؟
ويروس زيكا از طريق پشه به انسان منتقل مي شود و باعث تب، جوش  هاي 
خار ش  دار، درد مفاصل و التهاب چشم ها مي شود. اين ويروس كه در سال 
2015 در برزيل شيوع پيدا كرد اثراتي زيان بار بر زنان باردار دارد. در آخرين 
خبرها آمده بود اين ويروس باعث اختلال در چشم شده و حتي در نوزادان 
مي تواند به كوري منجر شود. پزشكان معتقدند اين مسئله بسيار شبيه 
آن چيزي است كه پيش از اين در ويروس ابولا ديده شده و ثابت مي كند 

تأثيرات زيكا فقط به مغز محدود نمي شود. 
   ورزشكاران مشاوره پزشكي مي گيرند 

رئيس فدراسيون پزشكي ورزشي كش��ورمان با وجود تمام اين شرايط 
مي گويد: زيكا تهديدي جدي محس��وب نمي شود كه بخواهيم از حالا 
دلهره اي بابت آن داش��ته باش��يم. غلامرضا نوروزي با اش��اره به اينكه 
مسئولان ورزش برزيل در اين خصوص هشدارهايي داده اند، ادامه داد: 
»تا بازي  هاي المپيك چند ماهي فرصت باقي مانده و در اين مدت به طور 
حتم برنامه ريزي  هاي لازم را انجام مي دهيم و آموزش  هاي لازم را براي 
پيش��گيري و مقابله با اين ويروس در دستور كار خود قرار خواهيم داد. 
جلسه اي را هم در خصوص اين مسئله با مسئولان كميته ملي المپيك 
داريم تا در صورت جدي شدن موضوع زيكا تدابير لازم را اتخاذ كنيم.« 
يكي از نگراني هاي موجود در اين خصوص اعزام اين هفته تكواندوكاران 
ايران به المپيك آزمايشي ريو است، آن هم در حالي كه اين روزها تب اين 
بيماري بسيار بالا گرفته است. نوروزي مي گويد: به ورزشكاران مشاوره 
مي دهيم و توصيه  هاي لازم را اعلام مي كنيم و در صورت نياز پزشكان 
متخصص را همراه تيم ها اعزام مي كنيم. با اين حال نوروزي سعي دارد 

شرايط را عادي تر از آن چيزي نشان دهد كه در خبرها مي آيد. 
   نگراني چهره ها و مدال آوران المپيكي 

اما شرايط حاكم بر برزيل بسياري از چهره  هاي مطرح ورزش جهان را با 
ترديد براي حضور در المپيك روبه رو كرده است،در همين رابطه هفته 
پيش عنوان ش��د كه امريكا اعلام كرده از اعزام ورزشكارانش به برزيل 
جلوگيري مي كند؛ خبري كه البته بلافاصله از سوي امريكايي ها تكذيب 
شد، اما با اين حال جاستين گاتلين دونده سرشناس اين كشور و دارنده 
چهار مدال طلا، نقره و برنز در المپيك  هاي قبلي گفت: »ترجيح مي دهم 
در اين بازي ها شركت نكنم، اميدوارم شرايط به گونه اي پيش برودكه در 

بازي ها حضور داشته باشم چون وسوسه مدال شديد است.« 
دروازه بانان تي��م ملي فوتبال زن��ان امريكا مي گوي��د: »مي دانم زيكا 
گسترش پيدا كرده و هيچ واكس��ني براي آن وجود ندارد و اين همان 
چيزي اس��ت كه مرا نگران مي كن��د.«  اندرو تريگس ه��وگ، پاروزن 
بريتانيايي هم با بيان اينكه به خانواده اش بيشتر اهميت مي دهد، گفت: 
»ويروس زيكا يك خطر بسيار واقعي براي كساني است كه مي خواهند 
خانواده تشكيل دهند.«  بلمونته، شناگر اسپانيايي و قهرمان المپيك 
2012 لندن هم اعلام كرده ممكن است در ريو حضور نداشته باشد. او 
مي گويد: »هنوز زمان زيادي تا فرارسيدن المپيك وجود دارد و همه چيز 
مي تواند تغيير كند، اما مسئله اين است كه بدانيم به دنبال آن هستيم كه 
سلامت و ايمن باشيم و نمي خواهيم سلامتي خود را به خطر بيندازيم، 
اگر سلامتي ام با حضور در ريو به خطر بيفتد با قدرت ترجيح خواهم داد 

كه در المپيك شركت نداشته باشيم.«
تا زمان شروع بازي  هاي المپيك حدود هفت ماه باقي است و  جا دارد 
مسئولان ورزش كشور ما نيز كمي با احتياط بيشتر از آنچه امروز حركت 
مي كنند به اين مسئله نگاه كنند و به راحتي و با ديد صرفاً مثبت تيم ها 
را به برزيل اعزام نكنند، فراموش نكنيم كه مشكل برزيل امروز تنها زيكا 
نيست، حتي بايد نگران آب آلوده اين كشور هم بود، مسئله اي كه فعلًا 

نگراني استراليايي ها را در پي داشته است. 

پرسپوليس در روزي كه شايعه دوپينگ بالاي سر 
اين تيم بود، فولاد را شكست داد و به رده سوم جدول 
صعود كرد و استقلال خوزستان هم با تساوي مقابل 
تراكتور به صورت موقت به صدر جدول صعود كرد. 
اردوي پرسپوليسي ها پيش از بازي با فولاد، تحت 
تأثير شايعه دوپينگ سه بازيكن مشهور اين تيم قرار 
داشت، ش��ايعه اي كه مانند يك بمب فوتبال ايران 
را تحت تأثير قرار داد و واكنش هاي مختلفي را به 
همراه داشت. خبرگزاري ميزان در خبري 20 بهمن 
در اين باره نوشت، گفته مي شود آزمايش دوپينگ 
سه بازيكن ليگ برتر فوتبال كشورمان مثبت اعلام 
شده اس��ت. يك منبع آگاه با تأييد اين خبر اعلام 
كرد: »سه بازيكن تيم سرشناس تهراني به صورت 
همزمان تست دوپينگشان مثبت اعلام شده است. 
اين سه بازيكن در جريان مثبت اعلام شدن تست 
دوپينگ خود قرار گرفته اند و درخواست اعتراض 

كرده تا نمونه B آنها نيز مورد بررسي قرار بگيرد.«به 
نوش��ته اين خبرگزاري، البته هنوز اين خبر مورد 
تأييد مسئولان فدراسيون و س��ازمان ليگ و نادو 
قرار نگرفت��ه و در صورتي كه نمونه B آزمايش��ات 
مثبت اعلام شود اس��امي اين بازيكنان سرشناس 

اعلام خواهد شد. 
همان طور كه پيش بيني مي شد اين شايعه با واكنش 
تند پرسپوليسي ها روبه رو شد و برانكو در نشست 
خبري پيش از بازي با فولاد در اين باره گفت: »براي 
شايعه سازان متاس��فم. آنها مي بينند پرسپوليس 
به بهترين نحو كارش را انجام مي دهد و به همين 
دليل دست به انتشار چنين شايعاتي مي زنند. قصد 
دارند با انتشار چنين اخباري ما را به حاشيه ببرند اما 
بدانند كه اين كارشان به جايي نخواهد رسيد. براي 
من جالب است وقتي بعد از هر بازي از دو نفر تست 
دوپينگ گرفته مي شود چطور نام سه بازيكن تيمم را 

به عنوان دوپينگي اعلام مي كنند؟ جالب تر اينجاست 
كه مسئولان پزشكي فوتبال اين موضوع را رد كردند 
اما برخي چنين شايعاتي را مطرح مي كنند. موضوع 
ديگر اينكه براي من عجيب اين اس��ت كه چطور 
جواب تست دوپينگ اين قدر زود به دست برخي 
رس��يده آن هم در حالي كه اصلا چنين موضوعي 
صحت ندارد. با اين همه انتظارم از بازيكنان تيمم 
اين است كه اصول حرفه اي را رعايت كنند و از آنها 
خواهش مي كنم مراقب باشند، هرچند كه مي دانم 

خود آنها حواس شان به همه چيز است.«
مسئولان فدراس��يون فوتبال هم بلافاصله واكنش 
نشان دادند و شايعه دوپينگ سه بازيكن پرسپوليس 
را تكذيب كردند. در همين رابطه دكتر توحيد سيف 
برقي، رئيس كميته پزش��كي فدراسيون فوتبال به 
سايت فدراس��يون فوتبال گفت: بر اساس اطلاعات 
دريافتي از سازمان ملي مبارزه با دوپينگ پاسخ هيچ 

نمونه دوپينگي از ابتداي س��ال 201۶ مثبت اعلام 
نشده است و پاسخ نمونه گيري هاي چند هفته اخير 
مسابقات هم ظرف چند هفته آينده از سوي آزمايشگاه 
كلن آلمان به س��تاد ملي مبارزه ب��ا دوپينگ اعلام 
مي شود. بنابراين هرگونه گمانه زني تا پيش از دريافت 
جواب نمونه ها از سوي آلمان درست نيست. به محض 
دريافت پاسخ نمونه گيري ها از سوي ستاد ملي مبارزه 
با دوپينگ نسبت به اطلاع رساني دقيق اقدام خواهد 
شد.« رامين طباطبايي، سخنگوي ستاد ملي مبارزه با 
دوپينگ نيز در اين باره گفت: »نمونه ها بايد به دست 
من رسيده باشد كه تا اين لحظه چنين اتفاقي رخ نداده 
البته نمونه هايي در آزمايش��گاه كلن وجود دارند كه 

هنوز نتيجه آنها به دست ما نرسيده است.«
  پرسپوليس يك-فولاد صفر

ديدار تماشايي فولاد و پرس��پوليس با حضور 80 
هزار تماشاگر، با ميدان داري پرسپوليس و حملات 
دامنه دار اين تيم آغاز شد، اما فولاد هم با چند حمله 
برق آسا خودي نشان داد. با اين حال ميزبان با فشار 
هواداران زودتر از حريف به گل رسيد و با ضربه سر 
طارمي در دقيقه 13 موفق به گلزني شد تا كماكان 
بدون توقف به گلزني در لي��گ برتر ادامه دهد. اين 
بازي تماشاگرپسند در شرايطي به نيمه رسيد كه 
هواداران قرمزپوش تاكتيك تازه اي را از طرف برانكو 
مشاهده كردند و آن اس��تفاده از فضاهاي كناري و 
ارس��ال هاي بلند از جناحين بود، چيزي كه فولاد 
را غافلگير كرد. فوتبال زيباي پرسپوليس در نيمه 
دوم هم ادامه داشت و اين قرمزها بودند كه بيشتر 
ب��ازي را در اختيار داش��تند و واكنش هاي ديدني 
دروازه بان فولاد در چندين موقعيت، مانع از رسيدن 
پرسپوليس به گل دوم شد تا پرسپوليس با همان 
تك گل طارمي فولاد را يك بر صفر شكست دهد و با 

34 امتياز به رده سوم جدول صعود كند. 
  بازگشت استقلال خوزستان به صدر

در ديگر بازي هاي ديروز استقلال خوزستان در اهواز 
برابر تراكتور به تساوي يك - يك رسيد، شاگردان 
ويسي با اين تس��اوي 37 امتيازي ش��دند و با يك 
امتياز و يك بازي بيشتر از استقلال تهران به صورت 
موقت صدرنشين شدند. سايپا هم در اصفهان موفق 
شد سپاهان را 2 بر يك شكست دهد تا زردپوشان 
اصفهاني با استيماچ همچنان روي نوار ناكامي باشند. 
صبا هم ديروز در مشهد برابر پديده به تساوي بدون 
گل رسيد تا شاگردان دايي كه در سه هفته گذشته، 
سه شكست متوالي كسب كرده بودند با اين مساوي 
از بحران خارج شوند. فردا هم در ادامه هفته بيستم 
ليگ برتر، راه آهن با س��ياه جامگان بازي مي كند، 
گسترش فولاد به مصاف ملوان مي رود و استقلال 

اهواز ميزبان ذوب آهن است. 
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 كم كاري رسانه ها در ترويج 
فرهنگ شهادت در فوتبال

گراميداش��ت ياد و خاطره شهداي زمين 
فوتبال چوار ايلام از جمله اقداماتي است 
كه از چند سال پيش در فوتبال ايران انجام 
مي شود و قابل تقدير اس��ت. ورزشكاران 
ايلامي در سال ۶5 براي روحيه بخشيدن 
به مردم مقاوم ايلام، مس��ابقه فوتبالي را 
ترتي��ب دادند كه با حمل��ه جنگنده هاي 
عراقي، 15 تن در اين زمين شهيد شدند، 
ش��هدايي كه در بين آنها از فوتباليست و 
داور گرفته تا تماشاچي ديده مي شود. برگزاري مراسم يادبود اين شهداي 
معظم به طور قطع مي تواند در بهبود فض��اي فعلي فوتبال ايران نقش 
پررنگي داشته باشد. گرامي داشتن ياد اين شهدا باعث مي شود علاوه بر 
يادآوري اين اتفاق و زنده نگه داشتن ياد شهيدان، جامعه فوتبال از مرام 
و مسلك آنها نيز درس بگيرد و فرهنگ پهلواني، انقلابي و انسان دوستانه 
اين شهدا در ورزش فوتبال گسترش پيدا كند و بي اخلاقي هايي را كه 
متأسفانه در فوتبال شاهد آن هستيم، كمرنگ كند. به هر حال فوتبال 
رشته اي است كه با توجه به طرفداران زيادي كه دارد در ويترين جامعه 
قرار دارد و اتفاقات آن از س��وي مردم رصد مي ش��ود، به همين خاطر 
بايد خوبي هاي فوتبال بيشتر از نقاط س��ياه و تاريك آن در ديد عموم 
و جامعه ق��رار بگيرد. در اين بين معتقدم كه رس��انه ها نقش زيادي در 
انعكاس كارهاي خوبي كه در فوتب��ال صورت مي گيرد، بر عهده دارند، 
البته مسئولان و مديران فوتبال هم در اين باره وظايفي دارند و با توجه 
به كارهايي كه در چند سال اخير براي تجليل از خانواده هاي شهدا در 
جريان مسابقات و ديگر برنامه هاي فرهنگي صورت گرفته، تا حدودي 
توانسته اند اين وظيفه را انجام دهند. با وجود اين، رسانه ها از تلويزيون 
گرفته تا مطبوعات متأسفانه در نشان دادن چهره خوب فوتبال كم كاري 
كرده اند و بيشتر از اينكه كارهاي خوبي را كه در فوتبال صورت مي گيرد 
پوشش دهند، به حاشيه ها و كارهاي منفي اي كه در فوتبال كشور رخ 
مي دهد اهميت مي دهند و آن را برجسته مي كنند و براي حل آن هم 
راهكاري ارائه نمي دهند. به همين خاطر عقيده دارم كه رسانه ها با توجه 
دادن به اقدامات خوبي كه در فوتبال انجام مي شود، مانند گراميداشت 
شهدا و ترويج فرهنگ ايثار و فداكاري، به بهبود فضاي فرهنگي فوتبال 

كمك و نقش مؤثري را در اين رابطه ايفا كنند. 
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فريدون حسن

88498432سرويس ورزشي

ديگر طاقت تهمت ها را ندارم!
طاقت علي كفاشيان طاق شد و او ديروز 
درباره اتهاماتي كه متوج��ه او در پرونده 
فساد در فوتبال است، واكنش نشان داد. 
رئيس فدراس��يون فوتبال در گفت و گو 
با خبرگزاري فارس، موضع گيري تندي 
عليه بعضي رفتارها و اتفاقات اخير داشت 
و گفت: »من كه نمي توانم اين همه فشار و اين مسائلي را كه براي 
فوتبال ايجاد مي كنند و هر تهمتي را كه ب��ه فوتبال به خاطر من 
مي زنند، تحمل كنم. شايد اگر دوستان خودشان بيايند، ديگر به 
فوتبال هم تهمت نزنند. شايد دوستاني كه طرفدارشان هستند، 
بيايند يك شبه فوتبال خوب و پاك ش��ود و همه چيزش منظم و 
حساب هايش صاف شود، چون گويا تا زماني كه من هستم همه چيز 

ناپاك است و با آمدن دوستانشان همه چيز پاك خواهد شد.«

ظرفيت حضور در جمع برترين ها را داريم
حضور فرزانه توسلي دروازه بان تيم ملي 
فوتسال بانوان ايران در بين 10 دروازه بان 
برتر دنيا در سال 2015 از خبرهاي خوب 
آخر هفته گذشته بود، افتخاري كه توسلي 
مي گويد انتظار آن را نداشته است: »اصلًا 
فكر نمي كردم بتوانم در بين 10 دروازه بان 
برتر جهان قرار بگيرم و از زماني هم كه متوجه اين اتفاق شدم، بسيار 
خوشحال هس��تم. تمام گلرهاي تيم هاي ديگر با مربيان مرد و با 
بهترين امكانات كار مي كنند اما متأسفانه ما يك دهم امكانات آنها را 
نداريم. با اين حال توانستيم در ميان برترين ها نماينده داشته باشيم. 
اين ظرفيت در تك تك ما وجود دارد كه جزو بهترين ها باشيم. اين 
در صورتي محقق مي شود كه به ما اهميت بدهند تا بتوانيم در آينده 

هم چنين افتخاراتي را براي ايران به دست بياوريم.«

رأي ايران عوض مي شود؟
چهارشنبه گذشته فوتبال ايران يك مهمان 
ويژه داشت، جياني اينفانتينو، دبير كل يوفا 
كه نامزد انتخابات فيفا است و براي رايزني با 
مسئولان فدراس��يون فوتبال كشورمان به 
تهران آمده بود. سفر نامزد ايتاليايي فيفا در 
حالي بود كه پيش از اين علي كفاشيان اعلام 
كرده بود كه ايران در انتخابات فيفا به شيخ سلمان بحريني رأي مي دهد. 
با وجود اين به نظر مي رسد سفر اينفانتينو سبب شده تا ورق برگردد و 
رئيس فدراسيون فوتبال براي حمايت از شيخ سلمان دچار ترديد شود 
و شايد نظرش را به س��مت اينفانتينو برگرداند، نامزدي كه مي گويد 
مطمئن است رئيس فيفا مي شود. همچنين اينفانتينو در در نشست 
خبري اش مقابل جوسازي عربستاني ها درباره نداشتن امنيت در ايران 

موضع گرفت و گفت كه هيچ مشكل امنيتي در ايران نديده است. 

شيوا نوروزي

صدرنشيني موقت استقلال خوزستان

صعود فولادي پرسپوليس به رده سوم

به ياد شهداي فوتباليست چوار
23 بهمن سال ۶5 بود كه جنگنده هاي عراقي ايلام را بمباران كردند. گويا 
بعثي ها مي دانستند در شهر چوار ايلام جوانان فوتبال دوست در زمين خاكي 
گرد هم آمده اند و فوتبال بازي مي كنند. بازي تيم هاي منتخب چوار و منتخب 
جوانان ايلام 55 دقيقه بيشتر طول نكشيد، چراكه بمب هاي هواپيماهاي 
عراقي بر سر فوتباليست هاي ايلامي ريخته شد و تعداد زيادي از آن جوانان به 
درجه رفيع شهادت نايل شدند. باوجود آنكه فوتبال كشورمان با ناپاكي هاي 
زيادي دست و پنجه نرم مي كند اما خوشبختانه دست اندركاران اين رشته 
پرحاشيه شهداي چوار را فراموش نكردند. ديروز در بازي پرسپوليس – فولاد 

در دقيقه 55 هواداران ياد و خاطره اين شهدا را زنده نگه داشتند. 

مجيد مشايخي

رئيس سابق بسيج ورزشكاران

تيم ملي فوتس��ال ايران در دومين ديدار خود در مسابقات فوتسال 
جام ملت هاي آسيا موفق شد برابر تيم چين به برتري 7 بر صفر برسد 
تا گام بلندي را براي صعود به مرحله حذفي اين رقابت ها برداش��ته 
باشد. براي ايران در اين بازي محمد طاهري، اصغر حسن زاده، حميد 
احمدي، محمد كشاورز )2بار(، حسين طيبي و قدرت بهادري گلزني 
كردند. با اين پيروزي ملي پوشان ايران شش امتيازي شدند و صعود 

خود به مرحله بعدي را مسجل كردند اما چيني ها با دومين شكست 
خود، شانس صعود به مرحله بعد را از دست دادند. تيم ملي فوتسال 
كش��ورمان در بازي اول اردن را با نتيجه ۶ بر صفر شكست داده بود. 
شاگردان ناظم شريعه فردا با عراق بازي حساسي را براي سرگروهي 
انجام مي دهند؛ ديداري كه براي رو در رو نشدن با ازبكستان ميزبان در 

مرحله حذفي براي هر دو تيم از اهميت بالايي برخوردار است. 

پيروزي پرگل تيم ملي فوتسال مقابل چين و راهيابي به دور بعد

تكرار يازدهمي لندن در ريو كار بزرگي است 
در فاصله كمتر از هفت ماه تا آغاز پارالمپيك ريو، رئيس فدراسيون 
جانبازان و معلولان، هدف كاروان ايران در اين مسابقات را حفظ رده 
يازدهمي دوره گذشته عنوان كرده است. محمود خسروي وفا گفته 
است: »ما تمام تلاشمان بر اين است كه جايگاه يازدهمي لندن در 
ريو را حفظ كنيم. اگر بتوانيم اين جايگاه را حفظ كنيم يقينا كار 
بزرگي را انجام داده ايم. هر چند كه از نظر تعداد ورزشكاران اعزامي 

شرايط ما بهتر از لندن است.«

فعلاً ملايي المپيكي است
شرايط تمرين محجوب و ملايي دو جودوكار كشورمان در كمپ 
بين المللي پاريس در حالي پيگيري مي شود كه نزديك ۶0 كشور 
در اين كمپ حضور دارند. در گراند اس��لم پاريس،ملايي مقابل 
جودوكاري شكس��ت خورد كه در پايان مس��ابقات مدال طلاي 
وزن منهاي 81 كيلوگرم به او رس��يد. به نظر مي رسد با توجه به 
جايگاه 21 رنكينگ تا اين لحظه س��هميه حضورش در المپيك 

قطعي شده باشد. 

دوست دارم وزير شوم!
سيدمحمد موسوي، يكي از چند ستاره نسل طلايي واليبال ايران، 
حالا ديگر مدت هاست ش��هرت را با همه خوبي ها و بدي هايش 
پذيرفته. او مي گويد:»تمام تلاش فدراسيون و بازيكنان اين است 
كه به المپيك برويم البته هدف صرفاً صعود به المپيك نيست بلكه 
بايد در المپيك نتايج خوب به دست آوريم چون واقعاً توانايي تيم 
ايران بالاست. يكي از اتفاقات جالبي كه در زندگي ام دوست دارم 

اتفاق بيفتد اينكه روزي وزير ورزش شوم.«

سعيد احمديان
   ليگ برتر

نبرد پيكان و متين در پلي آف ليگ واليبال
هفته پايان��ي مرحله گروهي لي��گ برتر واليبال ب��ا برتري تيم هاي 
متين ورامين، بانك س��رمايه، ش��هرداري تبريز و شهرداري اروميه 
مقابل حريفان خود به پايان رسيد. شهرداري تبريز 3 بر 2 از سد ثامن 
گذشت، بانك س��رمايه 3 بر يك بازرگاني گنبد را از پيش رو برداشت، 
متين ورامين 3 بر صفر آلومينيوم هرمزگان را برد و شهرداري اروميه نيز 
3 بر يك بر پيكان غلبه كرد. با پايان مرحله گروهي ليگ برنامه ديدارهاي 
مرحله نخست پلي آف اين مسابقات مشخص شد. به اين ترتيب بانك 
سرمايه با آرمان اردكان، پيكان با متين ورامين، شهرداري اروميه با سايپا 
و ثامن با شهرداري تبريز مصاف مي دهند. بازي نخست اين مرحله فردا 
و بازي دوم نيز روز چهارشنبه برگزار مي شود. ديدار سوم نيز در صورت 

نياز پنج شنبه برگزار مي شود. 
-------------------------------------------------------------

حذف نفت از ليگ قهرمانان آسيا 
ديدار تيم هاي نفت تهران و الجيش با برت��ري 2 بر صفر تيم قطري به 
پايان رسيد تا نفت از گردونه رقابت هاي ليگ قهرمانان آسيا حذف شود. 
تيم نفت در اين ديدار بازي خوبي را ارائه داد و بيشتر اسير كم تجربگي 
جوانانش شد. اين براي نخستين بار در تاريخ ليگ قهرمانان آسيا است 
كه ايران با سه نماينده در مرحله گروهي حضور خواهد داشت. سپاهان، 
ذوب آهن و تراكتورسازي نمايندگان ايران هستند. عليرضا منصوريان 
حرفه اي گ��ري بازيكن��ان الجيش را عل��ت حذف تيم��ش خواند: »به 
حرفه اي گري برخي بازيكنان حريف باختيم. روند بازي برابر بود و مي شد 
بازي را به تساوي بكشانيم. به مراتب تيم الجيش در اين ديدار نسبت به 
ساير تيم هاي عربي كمتر وقت كشي كرد. فكر مي كنم تفاوت ها همان 
بحث حرفه اي گري بود. شرمنده ايم كه نتوانستيم خواسته ها و انتظارات 

تماشاگران را برآورده كنيم.«

وحيد صابري
   منهاي فوتبال

با فرانسه، كره و چين بازي تداركاتي مي كنيم
تيم ملي واليبال ايران براي رسيدن به تنها هدف باقي مانده خود، مسابقات 
انتخابي المپي��ك در ژاپن را پيش رو دارد تا ب��ه المپيك 201۶ ريو صعود 
كند. بازي هاي تداركاتي متعددي با تأييد رائول لوزانو، سرمربي آرژانتيني 
تيم ملي براي آمادگي هر بيشتر ملي پوشان در نظر گرفته شده است. امير 
خوشخبر سرپرس��ت تيم ملي در گفت و گو با »جوان« گفت:»بزرگ ترين 
هدف تيم ملي در س��ال جاري، راهيابي به المپيك اس��ت. ما 
براي بازي تداركاتي با تيم هاي بزرگ با چالش هايي روبه رو 
هر حال فعلًا هماهنگي هاي شفاهي با تيم  هس��تيم.  به 
فرانسه انجام داده ايم كه منتظر دعوت نامه آنها هستيم 
اما كشورهاي كره و چين به ما دعوت نامه داده اند كه 
منتظر سيچلو هستيم تا با او هماهنگ كنيم و  او هم 
پس از مش��ورت با لوزانو جواب قطعي را به ما بدهد. 
البته قرار بود لهستان هم ايران را مثل هر سال براي 
تورنمنت واگنر دعوت كند اما چون ما با لهستان در 
مسابقات انتخابي بازي داريم آنها ترجيح دادند حريف 

خود را در اين بازي ها دعوت نكنند.«

ايران نسل بااستعدادي دارد 
ر قا بت هاي بسكتبال انتخابي المپيك ريو س��ال آينده برگزار مي شود كه ايران 

در اين رقابت ها ب��ه مصاف حريفاني قدرتمند مي رود. س��ايت فدراس��يون 
جهاني بسكتبال در گزارش��ي به وضعيت ايران در مسير المپيك پرداخت 
و نوشت: ديرك بائرمن، سرمربي تيم  ملي بسكتبال ايران آنقدر تجربه هاي 
بين المللي دارد كه بداند موفقيت در اين مسير آسان نيست.با اين حال  ايران 

در سال هاي اخير مس��ير خوبي را پشت سر گذاشته است. بائرمن 
درباره آخرين وضعيت تيم ملي بسكتبال مي گويد:». سه تيم 
قدرتمند اروپايي در گروه ما قرار دارند. ايتاليا ميزبان است، 
كرواسي با اين تيم همگروه است و يونان با ما ر قا بت مي كند. 
در كنار آن نيز ما با مكزيك نيز همگروه هستيم، اگر شروع 
خوبي داشته باشيم در ادامه مي توانيم موفق باشيم البته 
مي دانيم كه پيروزي در اين مسابقات بسيار دشوار است. 
ايران بازيكنان جوان و نس��لي با اس��تعداد دارد كه شايد 

مثل حدادي، نيكخواه و كامراني نباشند، ولي فوق العاده با 
استعداد هستند. ما بايد صبور باشيم. اگر ما مي خواهيم بازيكناني 

مناسب را جايگزين آنها كنيم نياز به زمان داريم.«


